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A HIT MEGTARTÓ ERŐ 
Varga István élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

Budapest, 2023. október 29. 
 
Ma egy olyan üzenetet hoztam, amiről már sokat hallottunk. Isten Igéje mindig friss, soha nem 

lehet eleget hallani. Isten Igéje élő és ható, és mindig vannak elrejtve a már sokszor elolvasott 
bibliai Igékben, bibliai történetekben, az evangéliumokban olyan részek, amit még mélységekig 
nem merítettünk ki. Talán sohasem fogjuk kimeríteni, mert a Szentírás olyan mély üzenetet hordoz, 
hogy a már százszor hallott történetből is tudunk friss üzenetet meríteni, tudunk kijelentést venni, és 
így tudunk épülni. Ha épül a hitünk, az meg fogja változtatni az életünket.  

A mai tanításnak azt a címet adtam, hogy: A hit megtartó erő.  
Először egy nagyon jól ismert bibliai történetet fogok felolvasni, és ezt fogjuk majd 

megvizsgálni bizonyos szempontok szerint, és hiszem, hogy Isten ma szólni fog hozzánk.  
A Márk evangélium 5,25-ös igeversétől olvasom: 
Márk 5,25–34. 
25. És egy asszony, aki tizenkét év óta vérfolyásos volt, 
26. És sok orvostól sokat szenvedett, és minden vagyonát magára költötte, és semmit sem 

javult, sőt inkább még rosszabbul lett, 
27. Mikor Jézus felől hallott, a sokaságban hátulról kerülve, illeté annak ruháját. 
28. Mert ezt mondja vala: Ha csak ruháit illethetem is, meggyógyulok. 
29. És vérének forrása azonnal kiszáradt, és megérzé testében, hogy kigyógyult bajából. 
30. Jézus pedig azonnal észrevevén magán, hogy isteni erő áradott ki belőle, megfordult a 

sokaságban, és monda: Kicsoda illeté az én ruháimat? 
31. És mondának néki az Ő tanítványai: Látod, hogy a sokaság szorít össze téged, és azt 

kérdezed: Kicsoda illetett engem? 
32. És körülnézett, hogy lássa azt, aki ezt cselekedte. 
33. Az asszony pedig tudva, hogy mi történt vele, félve és remegve megy vala oda, és elébe 

borult és elmondott néki mindent igazán. 
34. Ő pedig monda néki: Leányom, a te hited megtartott téged. Eredj el békével, és 

megszabadulva bajodtól, maradj egészséges. 
Ennyi a nagyon jól ismert történet, amit már nagyon sokszor hallottunk, nagyon sokszor 

elolvastunk, nagyon sok üzenetet hallottunk ezzel kapcsolatban, de most mégis végig fogjuk 
vizsgálni, és meg fogjuk nézni ezt a történetet egy kicsit más oldalról is. Meg fogjuk nézni a 
történetnek az emberi oldalát a szereplők szempontjából. Egy négyszereplős csoportot látunk, és 
látunk egy tömeget. Ugyanis ez a történet be van ágyazva egy másik történetbe. Egy nagyon fontos 
dolog történik, egy nagyon fontos személy, a zsinagógavezető lánya a halálán van, és Jézusért 
küldenek, hogy menjen és gyógyítsa meg. Jézus igyekszik Jairus házához, aki egy elöljáró, egy 
nagyon-nagyon fontos ember, és a kíváncsi tömeg kíséri. Miközben Jézus siet, mert nagyon fontos 
dolga van, valaki megállítja. Egy asszony megállítja Őt, és Jézus időt tölt ezzel az asszonnyal, egy 
párbeszédet folytat vele. Tehát ebből az első momentumból látjuk azt, hogy Jézus nem 
személyválogató. Nála nincs olyan fontossági sorrend, hogy egy főemberről van szó, vagy egy 
egyszerű asszonyról. Amikor Jézus látja, hogy szorongattatás van, hogy baj van, hogy valaki 
segítségre szorul, vagy valaki hittel megérinti, akkor Jézus megáll. Ő nem úgy mérlegel, ahogy az 
emberek mérlegelnek, és ebben az esetben ezt látjuk. 

Nézzük meg egy kicsit a szereplőket! Van egy tömeg, és nézzük meg, mi ebben az esetben a 
tömeg szerepe? Igazából nem túl sok minden, mert egy szürke tömeg. Egy dolog motiválja őket, a 
kíváncsiság. Nem annyira Jézus követése, nem annyira Isten követése, hanem egy fontos emberhez 
megy Jézus, és meg kell nézni, hogy mi történik ott. Tehát egy kíváncsi, passzív tömegről van szó 
jelen esetben. Vannak még szereplők, akiknek nem túl sok szerepe van, ők a tanítványok, és ahogy 
látom, nagyon természetesen viselkednek. Azért jók ezek a történetek, mert annyira emberi, annyira 
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emberközeli, a szereplői annyira hasonlítanak hozzánk, és nagyon könnyen tudunk azonosulni ezzel 
a történettel.  

Van egy szereplő, vegyük úgy, hogy a főszereplő, aki maga az asszony. Érdekes dolog, hogy 
nem Jézus a főszereplője ennek a történetnek. Természetesen végül is a legfőbb főszereplője 
mégiscsak Ő lesz, de ezt majd az üzenetem második felében fogjuk kielemezni. Tehát van egy 
asszony, még a nevét sem tudjuk, egyetlen személy. Maga a történet bármikor játszódhatna. A 
bibliai történeteket nem most írták, az evangéliumokat, a Bibliát nem most rögzítették, hanem ez 
egy kétezer éves történet. De mégis örök érvényű, mert ami ott és akkor megtörtént, az 
megtörténhetne akár itt és most is. De ahhoz, hogy mi megértsük az üzenetét, meg kell értenünk, 
hogy valójában mi történt? Sok mindenről árulkodik ez a történet. Meg fogjuk vizsgálni a hit 
oldaláról, a hit, mint megtartó erő.  

Miért hoztam mégis ezt a történetet? Nagyon gyakran halljuk azt, hogy minden Isten akarata, 
hogy minden úgy történik, ahogy Isten akarja. Néhányan azt állítják, hogy az embernek szinte 
semmi szerepe nincs abban, hogy Isten áldásait elveszi vagy nem. Itt most közvetlenül egy 
gyógyulásról van éppen szó, és ez pontosan megmutatja azt, hogy ennek a történetnek is van két 
oldala. Az egyik oldala, ami nagyon-nagyon erős, az pontosan az emberi oldal. Persze a munkát 
Isten fogja elvégezni, és majd fogok beszélni az isteni akaratról, illetve a gyógyulás és az egyéb más 
dolgok viszonylatában, amiket hívő keresztényektől hallunk. Helyre kell, hogy tegyük magunkban a 
hit szerepét, hogy minden Isten akarata. Igaz, de Isten akarata az volt, hogy az embernek szabad 
akaratot adjon, és innentől kezdve már nem egy akarat létezik, hanem létezik az emberi akarat is. 
Ettől kezdve már Istent az ember képes akadályozni az Ő akaratában.  

A szabad akarat egy nagyon nagy áldás. Lehet jó, áldás az ember életére, de lehet akár a kárára 
is, ha az az akarat nem Isten szerint való akarat, és nem az Istennek és az embernek a céljait 
szolgálja. Az ember felülírhatja az akaratával Isten tervét. Ugye az elmúlt vasárnap erről volt szó, a 
szellem, lélek, test viszonylatában, hogy az akarat a lelki részünkhöz tartozik. A szellemünk az, ami 
állandó, de a lélek változik. Az folyamatosan változik.  

Meg fogjuk most egy kicsit vizsgálni ezt a történetet a hit oldaláról. Meg fogjuk nézni azt a 
folyamatot, hogy ez az asszony, hogyan jutott el az A pontból a B pontba. Egy kilátástalan 
helyzetből, egy betegségből hogyan jutott el oda, hogy megszabadult a bajából. Ez a történet sok 
olyan vallásos elképzelést lerombol, amit általában emberek gondolnak a gyógyulásról, a 
szabadulásról, a hitről, és arról, hogy Isten hogyan gyógyítja, és hogyan szabadítja meg az 
embereket, legyen ez bármilyen szabadítás. Ezt most meg fogjuk nézni, és a történet fényében ki 
fogjuk elemezni. Nézzük meg, hogy hol kezdődött ez az egész történet? Úgy, hogy az asszony bajba 
került. Ez bármelyikünkkel, bárkivel előfordulhat a világon, ez akár megtörténhet ma is bárkivel, 
hogy valamilyen rossz helyzetbe kerül. Az asszony egy nagyon rossz helyzetben volt, ez egy olyan 
betegség, amiben nem kevés nő halt bele, ez egy halálos betegség. Amikor valaki beteg, amikor 
valakinek kihívásai vannak, vagy valamilyen nyomás van az életén, akkor ott lelki szinten is a 
dolgok nyomást helyeznek az emberre. Tehát van egy fizikai betegség, ami nemcsak a fizikai életét 
keseríti meg, hanem a lelki életét is, tehát a pszichét. Nem a szellemet, hanem a lelkileg viseli meg 
az embert, hiszen tudjuk azt, hogy régóta tartott a betegsége, és ha megnézzük egy kicsit a jellemét, 
akkor láthatjuk, hogy ez a nő meg akart gyógyulni. 

Nyilván, ha valaki beteg, akkor a normális dolog az, hogy meg akar szabadulni attól a nyomás-
tól. Meg akar szabadulni a betegségétől, ki akar jönni abból a helyzetből, amiben van. Főleg, hogy-
ha visszanézünk abba a korba, akkor láthatjuk azt, hogy a betegség nem csupán annyi, hogy 
fájdalmai vannak, hogy nem jól érzi magát, hogy egy lelki trauma éri őt. Sokkal többet jelentett 
akkor, mert akkor ez kirekesztettséget jelentett. Ha megnézzük a 3Mózes 15,25. igeverset, ott 
Mózes törvénye kimondja a vérfolyásról azt, hogy aki ilyen betegségben szenved – tehát a normális 
havi folyamatokon kívül –, az tisztátalannak mondatik. Ezt konkrétan leírja ez az igevers: 
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3Mózes 15,25. 
25. És hogyha sok napig tart az asszonynak az ő vérfolyása a havi bajának idején kívül, vagy ha 

a folyás a havi bajon túl tart: valameddig az ő tisztátalanságának folyása tart, úgy legyen, mint havi 
bajának idején, tisztátalan az. 

Mi a helyzet, amikor valaki tisztátalan? Mit jelentett az abban a korban? Azt jelentette, hogy nem 
mehetett az emberek közé. Ki volt rekesztve. Tehát teljes kirekesztettség. Nem mehetett a családjá-
hoz elvileg, nem mehetett közösségbe, márpedig az ember egy közösségi lény. Gyakorlatilag egye-
dül maradt teljesen. Akkoriban egy ilyen probléma többet jelentett annál, hogy vannak fizikai 
fájdalmai, hanem valóban egy kitaszítottságot, egy kirekesztettséget jelentett. Nyilván az asszony-
ban megvolt a vágy, hogy ebből kitörjön. Kiben nem lenne meg normális esetben? Az ember nem 
szeret ilyen helyzetben maradni. Akkor ott van a kiszolgáltatottság. Ki volt szolgáltatva az 
orvosoknak például. Kerülhet-e ma ilyen helyzetbe valaki, aki megbetegszik, hogy nemcsak az 
orvosoknak kiszolgáltatott, hanem kiszolgáltatott akár az ellátása érdekében is, hogy ellátásra 
szorul? Egy kisebbségi érzést, egy szorongást hozhat, hogy nem vagyok teljes értékű ember. Ha 
valaki ilyen elnyomás alatt van, túl a fizikai fájdalmakon, ott van egy nagyon komoly lelki trauma, 
kilátástalanság, reménytelenség.  

Gondoljatok bele, hogy tizenkét éven keresztül beteg volt és ráadásul még anyagilag is tönkre-
ment. Ha valaki ezek után még mindig azt mondja, hogy a betegség egy jó dolog, akkor biztos, hogy 
valahogy fordítva van összerakva – bocsánat, hogy ezt így mondom –, de fordított gondolkozású az 
illető. Egy ilyen helyzet az ember életében nem lehet egy jó helyzet. A 3János 1-et nézzük, csak egy 
sort szeretnék ott kiemelni: 

3János 1,1–2. 
1. A presbiter a szeretett Gájusnak, akit én igazán szeretek. 
2. Szeretettem, mindenek felett azért imádkozom, hogy gyarapodhassál és jó egészségben 

légy, mint ahogy a lelked is gyarapodik. 
Tehát látjátok, hogyha az ember rendben van érzelmileg, értelmileg, akaratilag, akkor az egy na-

gyon jó dolog. Viszont ha a teste, az egészsége nincs rendben, az kihatással van az emberek lelki-
állapotára. Ezt most már tudják. A lélek vizsgálata még tudomány szinten is működik, nem egy régi 
tudomány, száz-százötven éves. Rájöttek az orvosok is, hogy a lelki eredetű, érzelmi sérülések, ela-
kadások okozhatnak fizikai betegséget is. Ugyanígy van ez fordítva is, hogy amikor valaki ilyen 
helyzetbe kerül, az nagyon-nagyon megviseli. Mi a teendő ilyenkor? Két dolgot tehet az ember. 
Vagy azt mondja, hogy változtatok rajta, és valamit tenni kell, hogy ez ne maradjon így, vagy 
fölhúzza a fehér zászlót, és megadja magát. Nagyon sokan teszik ezt. Az asszony a tudásához 
képest minden lehetőséget kimerített. Hallottam egy viccet, nem tudom, hogy mennyire vicc, vagy 
zsidó mondás, hogy fiam, csak egészség legyen, a többit majd megvesszük. Tehát a legfontosabb 
dolog az egészség. Ő meg akarta venni az egészségét, és ez nem vicc, de már elfogyott a pénze, 
elfogyott a tudomány, elfogyott az emberi segítség. Hány ember van ilyen helyzetben? Nagyon sok 
embertársunk került már hasonló helyzetbe.  

A kérdés, hogy mit tanulhatunk ebből a történetből? Mit tanulhatunk a hitről? Mit tanulhatunk 
meg ma ettől az asszonytól? Mi az, ami releváns a napjainkra is ebből a történetből kiindulva? Volt 
egy vágya a szabadulásra. Ki szeretne ilyen helyzetben lenni? Senki az égvilágon. Ez egy nagyon 
rossz helyzet. Odalett a vagyona, tönkrement egészségileg, anyagilag, a hordó aljára került. Innen 
már nem nagyon van lejjebb. Amit megtanulhatunk ettől tőle az, hogy kitartó volt. Még mindig a 
megoldást kereste. Nem azt mondta, hogy jól van, nekem ez adatott. Ez biztos Isten akarata. Ezt a 
sorsot mérte rám Isten, akkor el kell viselni. Hordani kell a keresztemet. Akkor még ugyan nem 
mondhatta, mert akkor még Jézus nem volt a kereszten. De ilyeneket szoktak ma mondani az em-
berek. Ez az asszony nem adta föl. Nem olyan volt, aki egyszerűen föladta volna.  

A másik, amit meg kell nézni, itt az van írva a Márk 5,27-ben, hogy hallott Jézusról: 
Márk 5,27. 
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27. Mikor Jézus felől hallott, a sokaságban hátulról kerülve, illeté annak ruháját.  
Hallott Jézus felől. Mit üzen ez nekünk? Azt, hogy nyitott volt. Meg akart gyógyulni, nyitott volt 

minden megoldásra. Egyetlen egy dolog volt a cél, egyetlen cél lebegett előtte, hogy meg akarok 
gyógyulni! Meg akarok gyógyulni! Ahhoz, hogy ez meg tudjon történni, ahhoz szüksége volt 
egyfajta nyitottságra. Megállnék egy pillanatra! Nagyon sok emberrel beszéltem, aki meg akart gyó-
gyulni, de csak ezen az úton, csak ezen az úton. Meghatározta, más út engem nem érdekel. Ha Jézus 
meggyógyít, az nekem nem kell. Nekem az orvosok kellenek, vagy mondhatnék mást is. Hálát 
adunk Istennek az orvosokért, hogy vannak, mert nélkülük sok keresztény idő előtt menne a menny-
be, meg sok pogány is. Nincs ezzel probléma, mint látjuk, Jézus nem kárhoztatta azért, hogy miért 
ment el az orvosokhoz. Majd a keresztény társaid esetleg fognak ezért kárhoztatni ez miatt. Ő 
megtette azt, amit tenni kellett, és nem az ördögtől való az sem, ha valaki elmegy az orvoshoz. De 
látod, ennyi az emberi képesség, ennyi az, amit az ember tud tenni, nem sikerült. Valószínű, hogy 
elkövettek mindent, nem tudjuk, mert erről a történet nem ír semmit.  

De napjainkban is látunk hasonlót, amikor az emberi tudásnak, az emberi ismeretnek, a tudo-
mánynak van vége. Nem tudnak tovább lépni. Kitartó volt ez a nő, a megoldást kereste, mert hallott 
Jézus felől. Ez még üzen nekünk valamit. Hogy hallhatott Jézus felől? Valaki hirdette neki az 
Evangéliumot. Valaki beszélt erről neki. Vajon hogy lett ennek az asszonynak a hite? Mert itt a 
hitről van szó, és arról, hogy a hit egy megszabadító erő. Nem személytelen erő, majd ezt mindjárt 
meg fogjuk nézni a további igeversekben. De hallott! A hit hallásból van, a hallás pedig Isten 
Igéjéből. Valaki bizonyságot tett neki a gyógyulásáról. Valaki hozott neki egy lehetőséget, hogy van 
remény. Van kiút. Itt van ez a názáreti Jézus, nem tudom, mit mondtak el neki Róla, mert itt a 
történet ezt konkrétan nem írja. De olvashatjuk az evangéliumok más részében, hogy mi terjedt el 
Jézus felől. Az, hogy meggyógyítja a betegeket. Az, hogy jeleket és csodákat tesz, lehet, hogy azt is 
elmondták neki, hogy Ő az a várva várt Messiás, akit Izrael népe vár. Nem tudom, mit mondtak el 
neki, mert ezt a történet nem írja le. Ha mi teszünk bizonyságot, már tudunk bizonyságot tenni arról, 
hogy igen, van egy Szabadító, van egy Gyógyító, és van valaki, aki fölötte van az emberi képesség-
eknek, fölötte van az emberi tudásnak.  

Ha megnézzük Jézus földi szolgálatát, akkor látjuk azt, hogy Jézust még az sem akadályozta meg, ha 
valaki meghalt, mert megvolt hozzá a hatalma, hogy föltámassza. Nagyon sok gyógyulás le van írva 
a János evangélium 21,25. fejezetében, ha mindent beírtak volna, amit Jézus cselekedett, a világ 
összes könyve nem fogadná be.  

János 21,25. 
25. De van sok egyéb is, amiket Jézus cselekedett, amelyek, ha egyenként megíratnának, azt 

vélem, hogy maga a világ sem foghatná be a könyveket, amelyeket írnának.  
Jézus a Messiás. Messiás azt is jelenti, hogy szabadító. Hogy megszabadítja az embert. Jézus az 

üdvösség szerzője. Az üdvösség szó azt jelenti, hogy megszabadulni minden látható bajtól, beteg-
ségtől. Minden gonosz ördögi elnyomástól. Jézus a szabadító. Ma már ezt tudjuk. Akkor pedig ott 
valaki bizonyságot tett, ennek a nőnek, aki azt mondta: 

Márk 5,28. 
28. Mert ezt mondja vala: Ha csak ruháit illethetem is, meggyógyulok.  
Nem tudom, hogy mennyit hallhatott Jézusról, de lehet, hogy elmondták neki, ami le van írva a 

Máté 14,36-ban: 
Máté 14,36. 
36. És kérik vala Őt, hogy csak az Ő ruhájának peremét illethessék. És akik illették, 

mindnyájan meggyógyulának.  
Ez még nem a hit, még csak elkezdett a hit csírázni. Egy reményt kapott, igen, van megoldás. De 

itt még nem teljesedett ki, mert ez a hit még mindig csak elvi szinten van. Most nézzük, hogyan 
beszél Jakab apostol a hitről: 

Jakab 2,17. 
17. Azonképpen a hit is, ha cselekedetei nincsenek, meghalt önmagában. 
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Nagyon sok drága keresztény eljut odáig, hogy elvileg, elvi szinten hisz. De amíg ez a hit nincs a 
gyakorlatba öntve, addig csak egy elmélet, addig csak egy reménység, addig csak egy vágy, és az 
nem hit. Ezt nagyon szeretném itt kihangsúlyozni az Igéből, mert nem az a kérdés, hogy én mit 
mondok, hanem hogy Isten Igéje mit mond erről. És mindjárt itt rátérünk arra, hogy a vágyból, a 
vágyakozásból, abból az akaratból, abból a vágyból, hogy ő meg akar gyógyulni, ami ott volt benne, 
sőt még ki is mondta, hogyan lett ebben valóban olyan hit, ami változást tudott hozni. Tehát ez az 
információ, amit kapott Jézusról, fölébresztette benne a reményt. Mi a hit definíciója?  

Zsidó 11,1. 
1. A hit pedig a reménylett dolgoknak valósága, a nem látott dolgokról való meggyőződés, 

és azoknak bizonyítéka. 
Tehát hol kezdődik a hit? A reménynél kezdődik. Igen, van remény! Igen, van kiút! Igen, van meg-

oldás! El lehet-e nyomni csírájában ezt a hitet? Hogyne, erről szól a magvető története. Ha azok a 
hitmagok nem tudnak kikelni, az Ige magja nem tud kikelni, akkor nem lesz gyümölcs, nem lesz eredmény.  

Tehát mit lehet csinálni, amikor halljuk az Evangéliumot? Mit tehetett volna ez az asszony? Mit 
tesznek ma sokan? Hát ez bolondság! Hát ez engem nem érdekel! Tehát sok emberben nincs elég 
nyitottság arra, hogy meghallgassa az Igét, utána nézzen dolgoknak, hanem felszínesek és gyakor-
latilag föladják. Az ördög meglopja őket, kilopja a magot a szívükből, elveszi a reményüket. Szok-
ták mondani, hogy utoljára a remény hal meg. Igaz? De amíg van remény, addig van remény. Addig 
előjöhet az, aminek elő kell jönni.  

Tudjuk, hogy Isten Igéje egy romolhatatlan mag, és ha az a mag bekerül az ember szívébe, akkor 
megtermi a gyümölcsét. Isten Igéje egy romolhatatlan mag. Ezért van az, hogy az ördög az ember 
hitét akarja ellopni legeslegelőször, mert ha a hitedet ellopja, akkor képes arra, hogy legyőzzön. Ezért a 
célpontja a hívő keresztény. Ezért veszélyes dolog olyanokat gondolni, hogy a hit nem számít, a gyógyulás 
csak színtisztán Isten akarata.  

Ez a történet pontosan azt bizonyítja, hogy az embernek igen komoly szerepe van. Itt tulaj-
donképen ez a történet a nőről szól. Egy asszonyról, akinek még a nevét sem tudjuk, és azt sem, 
hogy ő kicsoda. Az ő hitéről szól, hogyan fogant meg benne a hit és milyen folyamatokon ment 
keresztül. Nyilván itt a lelki folyamatok nincsenek leírva, mert a lélekkel nem nagyon foglalkoztak 
akkortájt meg az Ószövetségben. De a Biblia sokat beszél erről és megtudhatunk sok mindent.  

Tehát azt mondta, hogy ha csak a ruhája szegélyét érintem is, meggyógyulok. Ellapozunk egy 
kicsit és segítségül hívunk más igeverseket is. A Márk 11,22 is nagyon jól ismert sokatok számára. 
Itt előzőleg Jézus elátkozta a fügefát. Szólt a fügefához és a fügefa kiszáradt. Másnap mennek a 
tanítványok és elcsodálkoznak, és akkor Jézus a következőt mondja nekik: 

Márk 11,22–23.  
22. És Jézus felelvén, monda nékik: Legyen hitetek Istenben. 
Azazhogy legyen isteni fajta hitetek. Az isteni fajta hit honnan származik? Isten Igéjének hallá-

sából származik. Máshonnan nem megszerezhető. Tehát máshonnan nem tudjuk megszerezni.  
23. Mert bizony mondom néktek, ha valaki azt mondja ennek a hegynek: Kelj fel és ugorjál 

a tengerbe! és szívében nem kételkedik, hanem hiszi, hogy amit mond megtörténik, meglesz 
néki, amit mondott. 

Kenneth Hagin, akinek a könyveit már hosszú évek óta olvassuk, és hálát adunk Istennek az ő 
életéért, ez volt az az alap Ige, ez volt az a kőszikla, amire ő ráállt, és ez alapján vette el a gyógyu-
lását. Minden orvos lemondott róla, mindenki azt mondta, hogy meg fog halni. A lelkész a 
gyülekezetből, ahova járt, az már kiment, csak annyit tudott neki mondani, hogy már nemsokára 
Isten akarata be fog teljesedni, haza fogsz menni hozzá, meg fogsz halni. De ő talált egy igehelyet, 
talált egy pontot, amikor azt mondta, hogy ide ez van írva. 

 Az emberek ezt mondják, a pásztor azt mondja, az orvos azt mondta, de itt Isten azt mondja, hogy 
ha én szólok a hegynek és ha azt a szívemben hiszem és ha kimondom, akkor az megtörténik, és 
meg lesz nekem, amit mondtam. Ennek az Igének alapján árasztotta ki a hitét és fölkelt a halálos 
ágyából. Az ördög meg akarta őt ölni, el akarta őt pusztítani, de egyetlen egy kijelentés Isten Igéjéből, 
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egyetlen egy Rhema meggyógyította. Ugye van a Logosz, ami az írott Ige, a Rhema pedig a kije-
lentett Ige, amikor a betű Isten Szellemének ereje által élővé válik valakiben. Ez az élő Ige képes 
arra, hogy változást hozzon egy ember életében.  

Most visszamegyünk a vérfolyásos asszonyhoz. Mit csinált? Még mindig az előkészületeknél van. 
Mondta! Mert a hit hallásból van. Volt egy célja, volt egy terve. Igen, meg fogok gyógyulni! Igen, ezt 
fogom tenni! Megfogom Jézus ruháját, és akkor én meggyógyulok! Most csak az emberi oldalt 
vizsgáljuk és még mindig az elvi szinten vagyunk. Tehát Jézus ruhájának érintésébe helyezte a hitét. 
Ez van ide leírva. Tehát Jézus ruhájának érintésébe helyezte a hitét. Akkor még nem voltak az 
evangéliumok, akkor még Jézus földi szolgálata volt, nem voltak megírva a levelek, nem volt meg-
írva semmi, csak az Ószövetség. Semmi? Hát az nem semmi, mert az Ószövetségben benne van 
Krisztus ugyanúgy. Az Ószövetségben ugyanúgy meg lehet találni a Krisztust, ugyanúgy meg lehet 
találni a Messiást, és abból hirdették az Igét.  

Menjünk tovább és térjünk rá, hogy lett ebből a lelki elnyomásból, fizikai betegségből, ebből a 
szorongatott helyzetből mégis gyógyulás? Úgy, hogy a kettő együtt van, ahogy a Jakab levél 
mondja. Ugye azt mondja az Írás, hogy a hit, ha cselekedetei nincsenek, megholt önmagában. Mit 
tud mondani erre Jézus? Hogy a te hited megtartott téged! A te hited! Jézus azt mondta, hogy nem 
az én hitem, nem az én akaratom, nem is azt hangsúlyozta, hogy az én erőm, hanem a te hited.  

Akkor miért gondolják egyesek, hogy te nem vagy fontos a gyógyulásban, vagy bármilyen más 
szabadulásban? Itt a gyógyulásról van szó konkrétan. Miért gondolják egyesek, hogy nem fontos az, 
amikor Jézus azt mondta, hogy a te hited tartott meg téged? Még mondott egy nagyon fontos 
dolgot: Maradj egészséges! Itt egy pillanatra megállunk. Maradj egészséges! Miért mondta ezt 
Jézus, hogy maradj egészséges? Ha valaki meggyógyul, akkor az örökké tart? Jézus föltámasztotta 
Lázárt a halálból, de aztán utána mégiscsak meghalt. Mert ebben a fizikai testben élünk. Miért 
gondolja valaki, hogy ha meggyógyul, akkor az a gyógyulás örökké, állandó tud maradni? Ha Isten 
Igéjére tekintünk, akkor erre megvan a hit alapunk, megvan az ígéretünk. Miért gondolja valaki azt, 
hogy soha semmi nem fogja többet megtámadni az egészségét? Itt ez nekem megint az emberi 
oldalra mutat, hogy maradj egészséges.  

Nem tudom, hogy miről beszélgettek, ennyi van rögzítve. De erről is van leírva egy történet. ami 
csak a János evangéliumában lett olvasható, amikor a harmincnyolc év óta beteg embert a Betesda 
tavánál Jézus meggyógyította. Nem olvassuk végig a történetet, csak egy részt szeretnék itt kiemel-
ni. Azt mondja, hogy a meggyógyult nem tudta, hogy ki gyógyította meg, mert Jézus félrevonult a 
sokaságban. Amikor meggyógyította, Jézus nem fedte fel magát. 

János 5,14. 
14. Ezek után találkozék vele Jézus a templomban, és monda néki: Ímé, meggyógyultál; 

többé ne vétkezzél, hogy rosszabbul ne legyen dolgod! 
Mondott-e olyat valaha Jézus, hogy ha te most meggyógyultál, akkor innentől kezdve téged már 

semmilyen támadás nem érhet? Mégis jönnek emberek, hogy igen, itt volt, tényleg meggyógyult és 
bizonyságot tett, de két év múlva meghalt! Lehet, hogy nem abban a betegségben, az is lehet, hogy 
abban. De ez miért olyan felháborító? Ha mindez egy kórházban történik, akkor azt mondják az 
emberek, hogy rendben van. Miért gondolják úgy, hogy a gyógyulás nem elveszíthető? Most ez egy 
negatív állítás.  

Miért gondolják azt, hogy az ördög nem fogja őket ugyanúgy megtámadni? Miért gondolják azt 
a hívők, hogy a hívőnek a hitét nem akarja lerombolni ilyen módon a gonosz? Igen, Jézus nem 
véletlenül figyelmeztette a Betesda tavánál meggyógyultat sem. Ezt csak a Márk szerint olvastam, 
benne van egyébként még a Máté 9-ben is és a Lukács 8-ban is, hogyha jól emlékszem ugyanez a 
történet, de itt azt mondja, hogy: Maradj egészséges!  

Tehát Jézus ezzel azt mondta, hogy te is tehetsz valamit azért, hogy egészséges maradj. Ugye 
erről tabu volt beszélni, hogy a testünkkel is foglalkozni kell. Igen, foglalkozni kell! Mert a 
testünket Isten ránk bízta, hogy azt gondozzuk. Az sem az ördögtől való, ha szedsz vitaminokat, ha 
egészségesen táplálkozol. Ha megnézed az Ószövetséget, akkor igenis Isten gondoskodott arról, 
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hogy az ószövetség népe a megfelelő táplálást kapja. Tehát a testünkkel nekünk kell foglalkozni. Ha 
elhanyagolod, nem törődsz vele, ha mondjuk valamilyen élvezeti szernek a fogságába kerül valaki, 
legyen az alkohol, legyen az kábítószer vagy bármi, akkor bizony az illető előbb fog menni a mennybe.  

Isten szereti őt, attól Jézus a Gyógyító, Isten megszerezte számára is a gyógyulást ó Jézus Krisztus 
keresztje által, mert az Ő sebeiben gyógyultunk meg, de ő ebből az égvilágon semmit nem fog élvezni. 
Egyik könyvben olvastam, hogy ha ejtőernyő nélkül kiugrasz a repülőből, akkor elérkezett a földi életed 
utolsó napja. Jézust is ezzel kísértette meg a sátán, hogy ugorjon le a templom tetejéről.  

Tehát figyeljünk arra, hogy Isten adott józanságot, adott bölcsességet, és a másik az, hogy 
nagyon fontos az emberek számára a békesség. Hallottatok arról, hogy pszichoszomatikus betegség. 
A psziché a lélek, értelem, érzelem, akarat, és a szoma pedig a betegséget jelenti. Tehát ha az embernek 
nincs békessége, ha nincs a lelke jó állapotban, ahogy János írja, az bizony kihatással lehet a testére és 
fordítva is. Tehát ez az a részünk, ami folyamatosan változik, míg a szellemünk állandó. Isten a 
gyógyulást a szellemünkbe helyezte el.  

Az mondja a 1János 4,17: Mert amint Ő van, úgy vagyunk mi is úgy vagyunk ebben a világban. 
Ahogy Jézus van. Tehát Jézus nem beteg, Jézus nem depressziós, Jézus békességben van, bevégezte 
a munkát. És nekünk is az a normális állapotunk, ha mind testileg, mind lelkileg rendben vagyunk.  

A szellemünkkel nem tudunk mit csinálni. A szellemünk az egyetlen részünk, ami tökéletes, 
akiben Isten lakik, ott van a békesség. Onnan kell, hogy kiáradjon, onnan kell, hogy kimerítsük 
mindezt, és ehhez fontos a hit. De a hit nem egy elvi dolog. Nagyon sokan eljutnak a hit elvi részé-
ig, a gyakorlati rész pedig, ha nincs végrehajtva, nem egy működő hit lesz. Az egy passzív hit lesz. 
Ugyanolyan lesz, mint a Jézust szorongató tömeg.  Aki passzív, aki nézelődő, aki kívül van a történéseken.  

Ugyanúgy a tanítványok, amikor lecsúsznak természetes emberi szintre – ugye látjuk ezt nagyon 
sokszor a tanítványok szolgálatában –, akkor ugyanúgy viselkednek, mint egy természetes ember, 
hiszen azok is, és lecsúsznak ők is erre a szintre. Ők el sem tudták képzelni azt, hogy hittel meg 
lehet érinteni Jézus ruháját. Ők azt mondták, hogy miről beszélsz te, Jézus, hát itt a tömeg szoron-
gat, és azt kérdezed, hogy ki lökött meg téged? Ez nem egy természetes szintű gondolkozás? De!  
Igaz, amit mondtak? Persze, hogy igaz! De ez az érintés egy másfajta érintés volt.  

Hadd hozzak ide még egy példát, ami az Apostolok cselekedeteiben van, amikor Pál Lisztrában 
szolgál. Ott is van egy hasonló dolog. Látható-e az, hogy valakinek van hite vagy nincs hite? 
Milyen jelek mutatnak arra, hogy van hite vagy nincs hite?  

Apostolok cselekedetei 14,8–10. 
8. És Listrában ül vala egy lábaival tehetetlen ember, ki az ő anyjának méhétől fogva sánta 

volt, és soha nem járt. 
Tehát egy olyan ember, aki nem járt. Annyira béna volt, hogy nem járt.  
9. Ez hallá Pált beszélni, aki szemeit reá függesztvén, és látván, hogy van hite, hogy 

meggyógyul, 
Nagyon árulkodóak ezek az igesorok. És még mindig ott tartunk, hogy van-e az embernek szere-

pe abban, hogy meggyógyul, hogy Istentől gyógyulást vesz? Nem tudom, hányan voltak ott, amikor 
Pál prédikált, és hogy miről prédikált, valószínű, olyan témáról, hogy ennek az embernek hite lett 
abban, hogy meg fog gyógyulni. A történet alapján feltételezhetjük azt joggal, hogy beszélt a 
gyógyulásról, hogy meg lehet gyógyulni a Krisztusban, hogy Isten Szellemének az ereje által meg tud 
gyógyulni. Azt mondja, hogy látta, hogy ennek az embernek van hite. És akkor mit csinált Pál? Ör-
vendezett, hogy hú, végre, prédikálok, végre valaki hisz nekem! – és akkor itt a dolog be van fejezve. 
Nem! Most jön az a rész, ami egy nagyon fontos!  

10. Monda nagy fenszóval: Állj fel lábaidra egyenesen! És felszökött, és járt. 
Ez az a rész, ez az a pont, ez az a pillanat, ami nagyon sok hívő életében elmarad. Hagin köny-

vét, ha olvastátok, amikor imádkozott valakiért, meg szokta kérdezni: Ugye, akkor most megvan 
neked? Milyen válasz szokott jönni? Hát remélem! Hagin mit válaszolt? Akkor nincs meg neked! 
Mert honnan tudom, hogy nincs meg neked? A beszédeidből.  
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Jönnek hozzám és megkérdezik: Imádkoztam, hitben voltam, miért nem gyógyultam meg? Most 
mondtad a hitedet, hogy nem gyógyultam meg. Nem az a hited, amit imádkozol, nem az a hited, 
ami a vágyad, nem az, amit gondolsz. Hanem honnan jön a hit? Az ember szívének a mélységeiből. 
A szív bőségéből szól a száj. 

 Most mondtad, hogy nem gyógyultam meg. Nem, az igazság az, hogy meggyógyultam. Lehet-
séges az, hogy ez fizikai szinten még nem látható, de az Isten Igéje igazság. Nem a tapasztalatokhoz 
kell ragaszkodni egy embernek, hogy mit tapasztaltam. Látjuk azt, hallottam az elmúlt hetekben is, 
hogy imádkoztunk érte és mégsem gyógyult meg, akkor biztos ez Isten akarata. De mi Isten akaratát 
nem a tapasztalásainkból kell, hogy megállapítsuk, hanem Isten Igéjéből. Ez a mi mérőzsinórunk, ez 
a mérce, az Isten beszéde. A fizikai valóságban természetesen tapasztalhatsz mást is. De pontosan mi a 
cél? Az, hogy az igazság úrrá legyen azon a valóságon, amit nem szeretnénk, és Isten Igéje alkalmas 
erre. Ez a történet erről szól.  

Mindjárt majd fogjuk vizsgálni Jézus oldalát, még mindig maradjunk az emberi oldalon. Mi a mi 
részünk? Mi a mi szerepünk? Mit gondolunk mi nagyon tévesen sokszor? Ilyenkor ráfogjuk, hogy 
biztos ez volt Isten akarata. Ó, de ha nyomást helyezünk a hívőre, az neki frusztrációt okoz, mert azt 
hiszi, hogy nincs hite!  

Nem, Jézus nem foglalkozott ezzel a résszel. Megvan a hit működésének az elve, megvan a 
gravitációnak is a szellemi törvénye, meg van a hitnek is a szellemi törvénye. Egy dolog miatt nem 
működik, ha valami miatt nem jól működtetjük. Most mindegy, kinek a hibájából, az enyémből, a 
másokéból. De megvan a hit szellemi törvénye, le van írva ide világosan, és a szellemi törvények 
ugyanúgy működnek, mint a fizikai törvények. Tehát nekünk kell működtetni. Nem nyomást 
szeretnék ezzel rátok helyezni, ha nem jött még a valóságba valami, ne is legyen önkárhoztatás. 
Nem az a cél, hogy azt keressük, hogy ki a hibás, ki vétette el, miért nem gyógyultam meg, most 
miért nem jött ez a valóságba? Mennyi ilyen kérdés van az emberek fejében, meg a tiédben is, meg 
a másokéban is!  

Visszatérünk az asszonyhoz. Tehát az asszony az megfogta Jézus ruháját. Azt mondta, azt hitte, 
azt gondolta, az volt a vágya, hogy meggyógyuljon, megvolt a célja. Hogy a célját elérje, ahhoz 
meg kellett, hogy cselekedje, ezért megfogta Jézus ruháját. De nem volt veszélytelen dolog ez. Ma 
nekünk ez egyszerű, ha csak így olvassuk, ha nem nézzük a történelmi hátterét ennek, ahogy abban 
az ószövetségi törvényrendszerben ez a nő végül is áthágta a mózesi törvényeket.  

Ő Isten törvényét hágta át azzal, hogy bement a tömegbe. A cselekedetének megvoltak a veszé-
lyei. Itt egy dolgot nagyon jól láthatunk, hogy Isten kegyelme felülírja a törvényt. A János 1,17-ben 
van, felolvasom pontosan, mert egy nagyon fontos igevers. 

János 1,17. 
17. Mert a törvény Mózes által adatott, a kegyelem pedig és az igazság Jézus Krisztus által 

lett.  
A hegyi beszédben mit mond Jézus, a Máté 6-ban? Nem azért jöttem, hogy a törvényt eltöröljem, 

hanem, hogy betöltsem. Jézus betöltötte a törvényt? Betöltötte a törvényt! Tehát ez a nő végül is 
átlépte a társadalmi normákat, átlépte a szokásost, átlépte a megszokottat, átlépte a hagyományost, 
és ehhez bátorságra van néha szükség.  

Mondjuk, ha egy hitetlen családban elmondod, hogy elmegyek egy gyülekezetbe, mert ott Jézus 
meggyógyít, milyen reakciót vált ez ki? Nem kell hozzá nagy fantázia, hogy mit fognak mondani. A 
kérdés az, hogy téged ez megállít az úton, hogy a céljaidat ne érd el, vagy azt mondod, hogy ezeket 
a családi normákat, vagy ezeket a társadalmi normákat most átlépjük. Nem foglalkozunk vele! Ez a 
nő megtette! Mit tanulhatunk tőle? Azt, hogy nem számít, mit mond, vagy mit gondol a környezet. 
Igen, mindenki érzi a szívében, hogy a betegség egy rossz dolog, hogy az elnyomás egy rossz dolog. Majd 
mindjárt nézzük Jézus szempontjából, hogy Jézus nem szidta le őt. Tehát átlépte a társadalmi normákat!  

Ez is nagyon érdekes dolog, hogy itt van egy hatalmas tömeg, vannak a tanítványok, van Jézus 
és a vérfolyásos asszony. Tehát négy szereplője van a történetnek. Itt a tömeg egy passzív tömeg, 
mint az előbb is mondtam. Egyetlen egy aktív szereplője van ennek a történetnek, ő pedig a vérfolyásos 
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asszony, akinek még a nevét sem tudjuk. Ő az aktív szereplő! Egyedül ő nem passzív! Ő az, aki nem 
nézője az eseményeknek, nem csak részt vesz, fent ül és nézi, hogy mi folyik a küzdőtéren, hanem 
ott van, ő a szereplője, ő az alanya, ő fordítja meg az eseményeket az életében. Ő nem passzív!  

Nagyon fontos tanulság, hogy ne tartozzunk a passzív kíváncsiskodó tömeghez! Sok drága hívő 
testvérünk úgy ül bent, úgy hallgatja az Igét, úgy cselekszik, hogy egy passzív hallgató. Mit tanú-
lunk ettől a nőtől? Érdekes ez a történet, annyi minden van benne, amit korábban én sem láttam, 
hogy legyünk aktívak, és cselekedjük meg a hitünket. Ne a tömeggel foglalkozzunk! Ő nem foglal-
kozott azzal, hogy Jézus akarja-e őt meggyógyítani, vagy nem akarja. Ő egy dolgot tudott, hogy ő 
mit akar. Isten majd megadja a megfelelő választ. Amire még nem adta meg a megfelelő választ, 
arra megkapjuk a választ!  

Itt van a kíváncsi tömeg, és nem olvastuk végig Jairus történetét, hogy Jézusnak mi a hozzáállása 
a kíváncsi tömeghez. Amikor odaértek Jairus házához, ez már a folytatás, akkor Jézust kigúnyolták, 
mert azt mondták neki, hogy a lány meghalt. Kigúnyolták! Mit tett Jézus a kíváncsi tömeggel? Ki-
zavarta őket a házból. Nem kelletek itt! Nem így mondta nyilván, de a lényeg ez. Menjetek ki! Ő 
bement a lányhoz és tette a dolgát. Nem hagyta magát megállítani a kíváncsiskodó, hitetlen, sirán-
kozó tömeg által.  

Most megint megállnék egy pillanatra. Gondoljunk vissza a saját életünkre, hányszor állítottak 
meg bennünket hitetlen emberek, nyafogó, kíváncsiskodó emberek, szkeptikusok, és lehetne sorol-
ni? Hányszor hallgattunk rájuk? Ez a másik, hogy ez megakadályozhatja az embert abban, hogy Is-
ten áldása ki tudjon teljesedni az életén. Tehát bátorság és elszántság szükséges a hitünk meg-cse-
lekedéséhez. A Zsidó 10-re, ha lapozzuk a Bibliánkat, ott van egy nagyon érdekes rész. Bár ott a 
zsidókhoz íródik ez a levél, de üzenete van a számunkra. 

Zsidó 10,35–39. 
35. Ne dobjátok el hát bizodalmatokat, melynek nagy jutalma van. 
36. Mert állhatatosságra van szükségetek, hogy az Isten akaratát cselekedvén, elnyerjétek 

az ígéretet.  
37. Mert még vajmi kevés idő, és aki eljövendő, eljön és nem késik.  
Ez a Habakuk 2-ből idézet. 
38. Az igaz pedig hitből él. És aki meghátrál, abban nem gyönyörködik a lelkem.  
39. De mi nem a meghátrálás emberei vagyunk, hogy elvesszünk, hanem a hitéi, hogy életet 

nyerjünk.  
Amikor látta, hogy mekkora a tömeg, ez a nő nem fordult vissza. Mondhatta volna, hogy hát itt 

rengeteg veszély van! De nem, ő végigcsinálta, amit végig kellett. Ezt nevezzük az emberi oldalnak. 
Ezt nevezzük a hitnek.  

Ez a történet igazából mégiscsak Jézusról szól. Nézzük meg Jézus oldaláról. Az Apostolok csele-
kedetei 10,38-at olvassuk. Ez is nagyon jól ismert igehely. 

Apostolok cselekedetei 10,38. 
38. A názáreti Jézust, mint kené fel Őt az Isten Szent Szellemmel és erővel, aki széjjeljárt 

jót tévén és meggyógyítván mindeneket, kik az ördög elnyomása alatt voltak; mert az Isten 
volt Ővele.  

Itt a történetben azt olvastuk, hogy isteni erő áradott ki belőle. Az erő, amiről itt a Biblia beszél, 
az a görögben a dünamisz. Itt nem személytelen erőről van szó, nem energiáról van szó. Sok keresz-
tény számára ez is zavaró dolog. Nem valamilyen energiával gyógyít meg, mert az energia egy 
személytelen dolog. A villamos áram nem személy, de energia. Ha valaki benyúl a konnektorba, 
akkor elég megrázó élményei lesznek. De a Biblia itt azt mondja, hogy a Szent Szellemnek az erejé-
vel. A Szent Szellem ereje nem személytelen erő. Jézuson keresztül kiáradt ez az erő. Mi történt itt? 
Ezt a gyógyulást nem Jézus kezdeményezte. Annyiban különleges ez a történet, hogy nem Jézus 
kezdeményezte. Nem volt előtte kommunikáció, hogy beszéljük meg, hogy most Jézus meg akar 
gyógyítani, vagy nem akar meggyógyítani. A Márk 1-ben van a leprás története. Ott mondta a leprás, 
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hogy ha akarsz, akkor megtisztíthatsz. De itt nem volt semmilyen párbeszéd. A nő nem kérdőjelezte 
meg, hogy akarja-e Isten a gyógyulását, vagy nem.  

A Lukács 4-ben Jézus elmondja a programbeszédét, hogy miért jött. Azért, hogy szabadon bo-
csássam a lesújtottakat, és hirdessem az Úr kedves esztendejét. Ez a vers vége. Jézus elmondta, hogy 
miért jött, elmondta, hogy mi az Ő akarata. Azt nem értem, hogy amikor gyógyulásról van szó, hogy 
lehet a gyógyulást és Isten akaratát szembeállítani egymással? Vagy éppen a bűn és a gyógyulás 
kapcsolata hogy jön ide? Ez a nő nem kérdezte, hogy akarata-e Istennek, hogy ő meggyógyuljon. 
Amikor kijelentette a Messiást, akkor kijelentette Isten az akaratát? Kijelentette! Már ott az első 
zsinagógai beszédében Názáretben, ahol meg akarták ölni, kijelentette, hogy miért jött! Ez Jézus 
programja! Ez az Ő választási beszéde! Ez az Ő messiási beszéde. Ezért jött! Amikor kiküld-te a 
tanítványokat, akkor miért küldte ki? Azért, hogy legyen hatalmuk ördögöket kiűzni, meg betegeket 
gyógyítani. Miért merül fel egyáltalán valakiben az a kérdés, hogy akarata-e Istennek bárkit meg-
gyógyítani? Ha nem gyógyul meg, akkor a tapasztalatainkból levonjuk a konzekvenciát, hogy ez az, 
amit Isten akar. De Isten, amit akar, azt az Igéjében kijelentette. Ha a tapasztalásaink nem egyeznek 
avval, akkor nem az Igével van a probléma. Valami más ok van. 

Ezt a gyógyulást nem Jézus kezdeményezte, de mégis érezte, hogy isteni erő áradt ki belőle. A 
Szent Szellem ereje áradt ki belőle. Jézus nem mint Isten szolgált itt a földön, hanem mint ember, 
mint felkent, mint Krisztus. A Szent Szellem ereje által tette, amit tett. Ő közvetítette a Szent Szel-
lem erejét. Őrajta keresztül folyt az a kenet, ahogy ma rajtam, rajtad, vagy bármelyikünkön keresz-
tül átfolyhat. Isten Szellemének ereje érintette meg.  

De miért nem szabadult fel az az erő ott a többieknél? Mert szükség van az ember hitére. Szük-
ség van valamire, valakire, aki aktiválja Isten erejét. Ezért mondja Péter, hogy a mi hitünk be-
csesebb, mint az ezüst, meg a veszendő arany. Mert a hitünkkel tudjuk fölszabadítani Isten erejét 
úgy, ahogy ez a nő megtette. Van erre ellenpélda? Merthogy Jézus azt mondja, akarom, tisztulj 
meg. Amikor Jézus elment Názáretbe, a Márk 6,5-ben nézzük meg ezt is. Azt mondja az Írás: 

Márk 6,5. 
5. Nem is tehet vala ott semmi csodát, csak néhány beteget gyógyíta meg, rájuk vetvén kezeit.  
Akarta-e Názáretben is, hogy az emberek meggyógyuljanak? Persze, hogy akarta! Mi van akkor, 

ha csak az isteni akarat van jelen? Akkor ott biztosan megtörténik Isten akarata? Nem! Ugyanez a 
történet a Máté 13,58-ban, amikor Jézus Názáretben van. Ott még világosabban leírja. 

Máté 13,58. 
58. Nem is tett ott sok csodát, az ő hitetlenségük miatt.  
Pont az ellenkezője történt, mint a vérfolyásos asszony esetében. Ott megtörtént a hit, egy 

cselekvő hit. Egy cselekvő hit fölszabadította Isten erejét. A passzív hit megállította Isten erejét.  
Ezt szeretném, hogy ebből az üzenetből ma lássuk, hogy azt, hogy ő meggyógyult, nem Isten 

kezdeményezte, nincs kihangsúlyozva, hogy Isten akarata volt, vagy nem. A másik, amikor azt mondják, 
hogy mert a bűn megakadályozza, hogy meggyógyulj. Mert biztos bűn van az életén, azért nem gyógyul 
meg. Amikor Jézus tömegeket gyógyított meg, ott mindenki tökéletes volt? Vagy amikor megszaporította 
a kenyeret és Isten megáldotta őket, ott egyetlen tányércsörgés sem volt a családok között? Semmi nem 
volt? Ott mindenki tökéletes volt? Ostobaság! Jézus megkérdezte ettől a nőtől, hogy figyelj ide, te bűnös 
vagy, vagy nem?  

Ezzel nem felszabadítani akarok senkit a bűnre, mert a bűn ostobaság, a bűn megbetegíthet, sőt 
az összes bajt a bűn okozta, de nem a te bűnöd, hanem Ádám bűne. Az hozta a nyakunkra ezt a bajt, 
hogy egyáltalán meg kell gyógyulnunk, mert addig nem kellett meggyógyulnunk, mert nem volt 
betegség sem. De akadály-e ez Istennek, hogy meg tudjon gyógyítani egy bűnöst? Ott azt a leprást 
például? Ha akarod, megtisztíthatsz engem. Erre mondta neki Jézus, hogy na, mennyi bűnt követtél 
el? Van-e valami bűn az életeden? Ezt kérdezte tőle? Nem kellett megkérdezni, mert biztos, hogy 
volt bűne. A bűn és a gyógyulás kapcsolatára szeretnék egy kicsit rávilágítani. Nem azért, hogy a 
bűn mellett kampányoljak. A bűn egy rossz dolog. Az egy ostobaság, amikor bűnt követünk el. 
Bármilyen szinten céltévesztést követünk el, az tényleg megbetegíthet, megfoszthat minket Isten 
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áldásaitól, stb. de Isten nem eszerint mérlegelte a gyógyulást, ha megnézzük az evangéliumokban. 
Amikor te arra tekintesz, hogy milyen bűn van az életedben, akkor mi történt? Egy óriási butaság 
történt! Levetted a szemed Jézusról, és megint magadra néztél. Ez a probléma! Amikor nincs 
gyógyulás, akkor magadra nézel. Ezért baj, amikor megy a hívő kárhoztatása. „Én azért nem 
gyógyulok meg, mert biztos bűn van az életemen.” Innentől kezdve megakadályoztad Isten mun-
káját, leállítottad a kenetet. Leállítottad Isten munkáját. Miért? Mert magadra tekintettél, és nem 
Jézusra. Nem az Ő kegyelmére, hanem a te cselekedeteidre. Mi áll emögött, hogy bűn van az 
életemen? Az, hogy megérdemlem, vagy nem érdemlem meg. Hála Istennek, hogy nem azt kapjuk, 
amit megérdemlünk!  

Értitek-e, hogy mi a helyzet itt ezzel kapcsolatban? Ha az isteni akaratot nézzük, és Jézus szolgá-
latát, akkor miben kell keresni Isten akaratát? Abban, amiről Ő még nem jelentette ki, hogy az az 
akarata. Van, amiben nem tudjuk, hogy mi Isten akarata. Pál akart menni egy irányba, és azt 
mondta, hogy ne arra menjél, hanem menjél Macedóniába, ott prédikáljál. Nem akarom, hogy 
Ázsiába menjél. De ott Isten kijelentette az akaratát. Jobbra menjek, vagy balra menjek, azt nem 
tudom, de amiben Isten kijelentette az akaratát, ott miért kérdőjelezzük meg? Ez a hitetlenség! Ezért 
nem jön a gyógyulás, ezért nem jön a szabadulás, ezért nem jönnek Isten áldásai. Minden esetben, 
amikor ezt megkérdőjelezzük, akkor nem Isten Igéjére nézünk, hanem magunkra. A mi teljesít-
ményünkkel persze, hogy alul maradunk, és akkor nem jön az áldás. 

Azért hoztam ma ezt a történetet egy kicsit más oldalról megvilágítva, hogy biztosan ez segít 
nekünk. Nagyon sok ponton magamra ismertem, amikor olvastam, ezen gondolkodtam, amikor 
írtam föl, amiket Isten Szelleme hozott. Biztosan fog segíteni nekünk ez az üzenet. A kétezer éves 
üzenet is mindig tud szólni hozzánk, mindig friss kijelentést tud adni Isten Igéje. Mert mi van, ha 
csak Jézus akarja? Ha én azon kezdek el gondolkodni, hogy miért nem történik ez meg, akkor egy 
negatív spirál teljesen le fog vinni. Jézusra tekintsünk, hogy Ő mit tett, Ő miért ment a keresztre! Ez 
az Ésaiás 53-ban le van írva. Megostorozták, megverették, a mi bűneinkért adatott halálra, mondja a 
Róma levélben az Írás, hogy aki a mi bűneinkért halálra adatott, és feltámadott a mi megiga-
zulásunkért. Igen, ezért tette Jézus. Ha mi magunkra tekintünk, akkor elbukunk, akkor alul 
maradunk, akkor önkárhoztatásba kerülünk. Ez az asszony a mi példánk lehet, hogy nem hagyta 
magát eltéríteni. Nem hagyta magát eltéríteni, hanem végigverekedte magát, erőfeszítést tett. A hit 
nem a lustáknak való. Nem a gyáváknak! Isteni fajta hit van bennünk! A hitünket föl kell vállalni! 
Ha egy keresztényt soha nem üldöztek a hitéért, akkor körül kellene néznie maga körül, hogy biztos 
jó úton van? Biztosan jó helyen jár? Ez meg fog történni!  

Még egy nagyon fontos, ha Jézus részéről nézzük a dolgot. Ki volt Jézus? Őt rabbiként tartották 
számon, tehát az ószövetség, törvénykorszak, stb. Nézzük, hogy Jézus mennyire akarja az ember 
gyógyulását. Még nem történt meg a kereszt munkája, még nincs megváltás. Van egy asszony, aki 
olyan dolgot tett, amiért halálra kellene kövezni. A János 8-ban is le van írva egy ilyen történet, ott 
a házasságtörésen kapott asszonyról van szó. Tett valami olyan dolgot, ami a mózesi törvények 
szerint nem helyénvaló. Honnan vannak a mózesi törvények? Hát az is Istentől van, nem? Miért félt 
ez a nő egyáltalán? Ez is nagyon sokat elárul, hiszen azt olvassuk, hogy félve, remegve. Mitől félt? 
Attól, hogy hogyan fog Jézus reagálni. Mit fog erre mondani?  Végül is elmondott mindent és Jézus 
mégsem nem szidta le őt.  

Most egy kicsit menjünk vissza kétezer évet, még nincs újszövetség. Még ószövetség van, temp-
lom van, áldozatok vannak, mózesi törvény van. Hogy élnénk meg akkor és ott ezt a helyzetet? Még 
nem tudunk az evangéliumokról, még semmiről nem tudunk, csak ott vagyunk. Mit fog mondani 
Jézus? Hogy Isten mennyire akarja a mi szabadulásunkat! Nem a törvény az első! Nem az ember 
adatott a törvényért, hanem pont fordítva, a törvény az emberért. Az ember a fontos Istennek! 
Amikor az ember úgy tekint magára, mint egy biorobot, az nem helyes. Isten a törvényt az ember 
javára adta. Mondhatta volna, egy rabbitól elvárható lett volna, mint amit ott követeltek a fari-
zeusok, amikor ott meg akarták kövezni a házasságtörésen kapott asszonyt. A törvény azt mondja, 
hogy meg kell ölni, meg kell kövezni. Te mit mondasz? Jézus szembesítette őket saját magukkal. 
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Eléjük tette a törvénytáblát képzeletben, hogy az dobja rá az első követ, aki közületek nem bűnös. Itt 
is el lehetne mondani, hogy az dobja rá az első követ, aki egy betegségből nem akar meggyógyulni. 
Le lehet fordítani ugyanerre a helyzetre. Jézustól az lett volna elvárható, hogy igenis a törvényt tartsa be, 
és ezt a nőt rakja a helyére, hogy mi az, hogy te beteg vagy, tisztátalan vagy, ide jössz, és még ráadásul 
megérintesz, engem is tisztátalanná teszel! Mert a leprás esetében ugyanez volt a helyzet, hogy nem Jézus 
kapta el a leprát, hanem a leprás kapta el az egészséget. Óriási különbség! Mert Jézus megérintette!  

Nagyon sok tanulsága van ennek a történetnek. Jézus nem kárhoztatta! Ha ma meg akarsz gyógyulni, 
akkor Jézus azon lesz, hogy te megszabaduljál. Azon lesz, hogy te meggyógyuljál, azon lesz, hogy mi 
Isten áldásaiban járjunk, hogy élvezzük Isten áldásait. Azért, hogy imádkozzunk másokért, hogy 
hirdessük az Evangéliumot, hogy hirdessük, hogy Jézus mit tett, hogy mit akar. Mi Jézus oldalán 
állunk, mi azt képviseljük, amit Ő képviselt. Igyekszünk Őt képviselni! Ha valaki az ellen beszél, 
azt mondja, hogy Jézus ma már nem akar senkit meggyógyítani, akkor valószínű, hogy nem az 
Evangéliumot hirdeti, mert én egy Evangéliumot ismerek, ami ide le van írva a Bibliába. Ha nem ez 
hangzik el, akkor valami másról van szó, az nem Evangélium. Mit mondott Pál erre? Ha valaki más 
evangéliumot visz, mint amit tőlünk hallottatok, az átkozott legyen! Azt be se engedjétek, még csak 
ne is köszöntsétek – azt mondta. Miért? Mert ellopja a hitedet!  

Ennyit a vérfolyásos asszonyról nagyon röviden. Hálát adunk Istennek! Köszönjük az Ő kegyel-
mét! Dicsérjük az Urat! 
 

*A függőleges vonallal jelzett igeversek más fordításból származnak. 
A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 
 

 
 

 


